
 
Protokół nr LV/22 

nadzwyczajnej sesji 

Rady Powiatu Zduńskowolskiego 

z dnia 15 grudnia 2022 r.  

 
od godz. 10:00 do godz. 11:02  

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Katarzyna Chwiałkowska  
2. Andrzej Dutkiewicz  
3. Tomasz Filipowski  
4. Hanna Iwaniuk  
5. Marcin Łabędzki  
6. Paweł Mataśka  
7. Dawid Mazurkiewicz 
8. Ewa Mielczarek-Sójka  
9. Krzysztof Nowak  
10. Joanna Pawłowska  
11. Zbigniew Piotrowski 
12. Tomasz Półgrabia  
13. Wojciech Rychlik  
14. Romuald Solarek  
15. Stanisław Szuster  
16. Piotr Warchlewski  
17. Grzegorz Włodarczyk  
18. Jadwiga Ziółkowska  
19. Tomasz Ziółkowski  

Punkt 1 

Otwarcie LV nadzwyczajnej sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 
 
Otwarcia LV nadzwyczajnej sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego 
dokonał Przewodniczący Rady Powiatu. 

Punkt 2  

Stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski stwierdził prawomocność obrad. 

Punkt 3  

Ustalenie porządku dziennego obrad. 



Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poinformował, że sesja została wywołana 
przez pismo skierowane do przewodniczącego rady w sprawie zwołania 
nadzwyczajnej sesji. Wszystko zostało wykonane pod względem formalnym w sposób 
należyty. Zapytał czy ktoś ma uwagi do porządku obrad. 

Radny Dawid Mazurkiewicz poinformował, że był to wniosek Klubu PiS jeżeli chodzi o 
zwołanie tej sesji. Zwrócił się do radcy prawnej z zapytaniem dlaczego pojawiło się 
słowo nadzwyczajna. Na jakiej podstawie prawnej zostało wpisane słowo 
nadzwyczajna. We wniosku słowa nadzwyczajna nie było.  

Radna Joanna Pawłowska nawiązała do pkt. 5 porządku obrad. Czy jest możliwość by 
ten punkt brzmiał: “Dyskusja na temat sytuacji Zduńskowolskiego Szpitala 
Powiatowego  Sp. z o. o. w Zduńskiej Woli.” Ocenimy to w dyskusji czy jest 
dramatyczna czy nie.  
 
Radca prawny Magdalena Szablewska- Gmerek przytoczyła § 18.ust. 1 Statutu 
Powiatu, który stanowi, że rada obraduje na sesjach zwyczajnych zwoływanych przez 
Przewodniczącego w miarę potrzeb, co najmniej raz na kwartał.” Ust. 2 stanowi 
natomiast, że  „Na wniosek Zarządu  lub co najmniej ¼ ustawowego składu rady, 
Przewodniczący obowiązany jest zwołać sesję nadzwyczajną w terminie nie dłuższym 
niż 7 dni od złożenia wniosku. Ten tryb został zastosowany. Ust. 3 brzmi, że „wniosek 
o zwołanie sesji nadzwyczajnej winien zawierać porządek obrad oraz projekty 
przewidywanych uchwał do rozpatrzenia”.  Punkt dyskusja na temat sytuacji 
Zduńskowolskiego Szpitala Powiatowego  Sp. z o. o. w Zduńskiej Woli został 
umieszczony zgodnie z wnioskiem.  
 

Radny Dawid Mazurkiewicz poinformował, że art. 15 ustawy nie przewiduje sesji 
nadzwyczajnej, zapytał jak to się ma do statutu.  

Radca prawny Magdalena Szablewska- Gmerek poinformowała, że statut jest 
uszczegółowieniem ustawy, nie jest on sprzeczny w swoich zapisach. Tryb sesji 
nadzwyczajnej zawsze powinien być przewidziany. Są okoliczności powodujące 
niezwłoczną konieczność zwołania sesji. W związku z tym uszczegółowienie ustawy       
a w postanowieniach statutu taka sesja, w mojej ocenie może się odbyć, jeżeli statut 
przewiduje możliwość jej zwołania.  

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski stwierdził, że sesja nadzwyczajna nie jest 
pierwszą sesją nadzwyczajna zwołaną w powiecie oraz ma miejsce w innych 
samorządach. Funkcjonuje to w obiegu prawnym.  

Radna Joanna Pawłowska ponownie zapytała czy jest możliwość wykreślenia słowa 
„dramatycznej” 

Radca prawny Magdalena Szablewska-Gmerek poinformowała, że w jej ocenie nie 
można dokonać takiej zmiany.  

Wicestarosta Wojciech Rychlik zwrócił uwagę, że rada powiatu pracuje zgodnie z 
przyjętym planem. Są to sesja planowe, które muszą się odbyć nie rzadziej niż raz na 
kwartał. Akty niższego rzędu jakim jest statut czy regulamin mają za zadanie 
opracowanie reguł postępowania tych, które nie są uregulowane w ustawie. Statut nie 
może poprawiać norm ustawowych. Ustawodawca określił ogólne ramy. Natomiast                 
w statucie został uregulowany tryb pracy. Między innym pracy w trybie 



nadzwyczajnym. Statut jest prawem miejscowym opublikowanym i nie podlega 
dowolnej ocenie. Takie prawo ma tylko Wojewoda.   

Radny Dawid Mazurkiewicz poinformował, że wystąpi z pismem o interpretację tego 
przepisu. Poprzednia sesja została zwołana chyba w trybie mieszanym, gdyż rada 
nie otrzymała ani wniosku zarządu ani ¼ ustawowego składu rady.  

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poinformował, że wniosek o zwołanie sesji 
jest kierowany do przewodniczącego a nie radnych. Taki wniosek otrzymał. 
Przewodniczący nie ma obowiązku przesłania wniosku do radnych. Przewodniczący 
zwrócił się do radnego Dawida Mazurkiewicza o przesłanie uzyskanej odpowiedzi od 
Wojewody do Starostwa.  

Radny Marcin Łabędzki poinformował, że również nie podziela słowa „dramatycznej” , 
jeżeli rada nie przyjmie porządku z uwagi na ten zapis co w takim przypadku. Będą 
obrady czy ich nie będzie. Taki zapis to nadużycie nieuprawnione, niestwierdzone, 
dowolna interpretacja jednego tylko klubu. Radni nie muszą się zgadzać z interpretacją 
danego radnego. Możemy przeciwko takiemu porządkowi zagłosować.  

Radca Prawny Magdalena Szablewska – Gmerek poinformowała, że by obradować w 
zaproponowanym porządku obrad, musimy mieć kworum i zagłosować bezwzględną 
ilością głosów. Jeżeli nie dojdzie do przegłosowania porządku obrad w takim 
rozmiarze, nie można procedować. Zmianę do porządku obrad można zgłosić ale 
zmiana musi być przegłosowana.  

Przewodniczy Rady Piotr Warchlewski stwierdził, że jeżeli wnioskodawca zmieni 
zdanie i sam zaproponuje zmianę, to będzie to inaczej wyglądało.  

Starosta Hanna Iwaniuk poinformowała, że nie chciałaby, by zrodziła się myśl, że „nie 
chcemy rozmawiać bo chcemy coś schować” . Uważa, że nieuczciwym jest użycie tego 
słowa. Bo jeżeli odbyłaby się najpierw dyskusja w wyniku której uznalibyście, że 
sytuacja jest dramatyczna a nie macie na ten temat wiedzy, prosicie o wyjaśnienia w 
różnych tematach - to jest to nadużycie. Sytuacja zduńskowolskiego szpitala jest 
dobra. Nie raz o tym mówiliśmy. Nie służy temu szpitalowi czy każdej jednostce, 
przypisywanie łatki przed oceną tego co się w nim dzieje. Jest to mały szpital 
powiatowy. Nie stawiamy przed nim wymagań jakie mają szpitale wojewódzkie czy 
kliniki. Ma on zapewnić bezpieczeństwo mieszkańcom tego powiatu.  

Wicestarosta Wojciech Rychlik - jeden klub składa wniosek o zwołanie sesji, a część 
członków nie bierze w niej udziału, pozostawi to bez komentarza. Zaapelował                             
o merytoryczną rozmowę a nie sianie propagandy, która szkodzi wizerunkowi szpitala, 
który jest naszym dobrem wspólnym. 

Radny Dawid Mazurkiewicz poinformował, że wie z jakimi problemami przychodzą 
mieszkańcy, jakie mają obawy i wątpliwości, jakie usługi są świadczone przez szpital. 
Czy są z tych usług zadowoleni czy nie. Jest pod wrażeniem słów Pani starosty bo na 
sesji bodajże listopadowej sama „siała ferment” nie mając wiedzy.   

Radny Krzysztof Nowak stwierdził, że nie ma informacji jaki jest stan szpitala. Leży mu 
na sercu dobro tego szpitala. Może daleko idące było stwierdzenie sytuacja 
„dramatyczna” ale każda forma, która służy debacie nad szpitalem, nie po to by go 
przekreślać ale by pomóc, jest potrzebna. Nie zostały pozyskane środki, trochę się to 



teraz mści. Dzisiejsza sesja jest po to by się pochylić nad problemami szpitala a nie 
go dyskredytować.  

Starosta Hanna Iwaniuk stwierdziła, że nie przypomina sobie by zabierała głos 
próbując wywołać jakąkolwiek awanturę. Odsłucha sesję listopadową, bo nikomu nie 
jest przyjemnie gdy obarcza się go odpowiedzialnością za coś czego nie zrobił. Nikt 
niczego nie ukrywa, jeżeli chodzi o funkcjonowanie naszego szpitala. Możemy się 
znacznie bardziej chwalić niż to robimy. Sytuacja naszego szpitala nie jest 
dramatyczna. Szpital radzi sobie nadspodziewanie dobrze. Poprosiła o merytoryczną 
dyskusję. Pytania państwa padną, zostanie udzielona odpowiedź. Wtedy państwo 
ocenią jaka jest sytuacja. Państwo najpierw  wydali wyrok a teraz będą szukać 
argumentów na poparcie tezy. Na pewno to temu szpitalowi nie służy.   

Radna Joanna Pawłowska zwróciła się do wnioskodawców by rozważyli możliwość 
usunięcia słowa ”dramatycznej”.  

Radny Zbigniew Piotrowski, stwierdził, że należy wykreślić zwrot nadzwyczajna ze 
statutu. Pani starosta poinformowała, że Związek Powiatów Polskich sygnalizuje, że 
sytuacja szpitali jest dramatyczna tutaj mówi, że nie. Zapytał skąd się pojawiają 
uchwały typu dokapitalizowanie szpitala. Nie było żadnej uchwały Zarządu szpitala by 
dokapitalizować spółkę. Skoro spółka działa planowo nie występuje o nic a my 
dorzucamy pieniądze tzn. że coś tam nie jest dobrego.  

Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Mielczarek-Sójka od czterdziestu minut dyskutujemy 
nad tym czy sesja jest nadzwyczajna czy nienadzwyczajna. Czy sytuacja jest 
dramatyczna czy niedramatyczna. Przejdźmy do dyskusji merytorycznej. 
Wnioskodawcy stwierdzili, że sytuacja jest dramatyczna, mają pewnie taką wiedzę i 
takie doświadczenia, że uznali iż należy wpisać słowo dramatyczna.  Na tej sesji chyba 
mamy to ustalić. Jest dyrektor tego szpitala, przedstawi nam sytuację i wtedy 
podejmiemy decyzję. Chociaż jest to tylko informacja, nie ma żadnego stanowiska. W 
ocenie wnioskodawców sytuacja szpitala jest dramatyczna. Ma nadzieję, że taka nie 
jest i to wyniknie z dzisiejszej dyskusji. Brak dyskusji na temat tej sytuacji jest 
niepoważne.  

Radny Marcin Łabędzki stwierdził, że klub PiS już wydał wyrok. Dyskusja wydaje się 
tu bezprzedmiotowa. Jeżeli teza jest źle postawiona to dowody na udowodnienie tej 
tezy też zawsze są błędne.  

Starosta Hanna Iwaniuk poinformowała, że po otrzymaniu wniosku zadzwoniła do 
Pana Dyrektora i zapytała czy stało się coś co Państwo uprawnia do tej oceny, Pan 
dyrektor potwierdził, że nie stało się nic, co mogłoby rzutować na taką ocenę.  

Radna Joanna Pawłowska zaproponowała 5 minut przerwy, by klub PiS mógł się 
zastanowić, gdyż będzie przeciw jeżeli ten punkt miałby tak brzmieć. Zależy jej na 
dyskusji by wysłuchać uwag i dokonać oceny.  

Radny Dawid Mazurkiewicz poprosił o 10 minut przerwy i zapewnienie pomieszczenia 
dla Klubu.  

Radny Tomasz Półgrabia stwierdził, że jako Klub ma możliwość i prawo do wniosku                   
i zwołanie sesji z treścią jaką uznaje za stosowną. Może mamy wiedzę, państwo tego 
nie wiecie.  Ta dyskusja jest bezzasadna. Złożył wniosek formalny o zamknięcie tej 
dyskusji i przejścia do głosowania.  



Głosowano wniosek w sprawie: 
wniosek o zamknięcie dyskusji  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Tomasz Filipowski , Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , 
Krzysztof Nowak , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia  
PRZECIW (7) 
Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , Joanna Pawłowska , Wojciech Rychlik , Piotr 
Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska  
NIEOBECNI (5) 
Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Romuald Solarek , Stanisław Szuster 
, Tomasz Ziółkowski  
 
Wniosek nie został rozstrzygnięty.  

Radny Dawid Mazurkiewicz poinformował, że klub podtrzymuje swoje stanowisko i nie 
zgadza się na wprowadzenie jakichkolwiek zmian do porządku dziennego obrad.  

Radna Joanna Pawłowska złożyła wniosek o dokonanie zmian w porządku obrad                       
w pkt 5 poprzez usunięcie słowa „dramatycznej” . Zależy jej na merytorycznej dyskusji 
na temat szpitala.  

Radca prawny Magdalena Szablewska-Gmerek-poinformowała, że zgodnie z art. 15 
ust. 2  Rada powiatu może wprowadzić zmiany w porządku bezwzględną większością 
głosów ustawowego składu rady. Ust. 8  - Do zmiany porządku obrad sesji zwołanej w 
trybie określonym w ust. 7 stosuje się przepis ust. 2, z tym że dodatkowo wymagana 
jest zgoda wnioskodawcy. 

Przewodniczący Piotr Warchlewski poprosił o podjęcie głosowania w kwestii porządku 
obrad.  Zapytał kto jest za przyjęciem porządku obrad w przedstawionym brzmieniu.   

 
Głosowano w sprawie: 
Ustalenie porządku dziennego obrad.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: 
ZA (6) 
Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , 
Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia  
PRZECIW (8) 
Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , Joanna Pawłowska , 
Wojciech Rychlik , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska  
NIEOBECNI (5) 
Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Romuald Solarek , Stanisław Szuster 
, Tomasz Ziółkowski  
 



Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski stwierdził, że porządek nie został przyjęty. 
Wobec powyższego zakończył LV nadzwyczajną sesję VI kadencji Rady Powiatu 
Zduńskowolskiego. 
 
 
                                                                                             Przewodniczący 
                                                                                Rady Powiatu Zduńskowolskiego 

                                                                               Piotr Warchlewski   

 


